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Christianshavns Lokaludvalg vil lige som Forældrerådet ved 
Fritidscenter Indre By-Christianshavn udtrykke tvivl om, hvorvidt 
dobbeltanvendelse af Børnebyen er den rette løsning, mens 
Christianshavns Skole renoveres.  
 
I lignende sager har dobbeltanvendelse måttet opgives indenfor få 
måneder. Vi henviser til Øster Farimagsgade Skole og Sølvgades 
Skole. På begge skoler forsøgte man en midlertidig samlokalisering, 
der måtte opgives. Det en forkert prioritering af ressourcerne at 
afprøve en tvivlsom løsning, som kan få store menneskelige og 
økonomiske omkostninger, sådan som Forældrerådet har redegjort for. 
 
Christianshavns Lokaludvalg foreslår som Forældrerådet, at Børne- og 
Ungdomsforvaltningen undersøger alternative muligheder i 
lokalområdet for genhusning af Christianshavns Skole, fx.: 
 
• Spejderhusene på Spejdergrunden. Spejderkorpset har tidligere 

været i dialog med Københavns Kommune, og vil gerne 
genoptage en dialog om udlejning. Der er blandt andet både toilet 
og køkkenfaciliteter. 
 

• Orlogsmuseet står tomt og er til salg. Det lader til at en potentiel 
køber af bygningen vil udvikle bygningen til kulturfaciliteter. Det 
er værd at undersøge, om leje i de lokaler er mulige. Der er 
allerede en indre legesal. 
 

• En dialog med Christianshavns Beboerhus om at benytte 
Beboerhusets lokaler om formiddagen er en mulighed. 
Beboerhuset åbner kl. 13 på hverdage. 
 

• Pavilloner på Kultur- og Fritidsforvaltningens område. Den mest 
simple løsning er opstilling af pavilloner på området mellem Base 
Camp og Hal C. Denne løsning giver direkte adgang til et stort 
grønt udeområde. Området er allerede ejet af Københavns 
Kommune, Kultur- og Fritidsforvaltningen. Der er en større 
asfalteret plads, der hører til boligerne ved Halvtolv, som man 
muligvis ville kunne lave en lejeaftale med eller pavillonerne kan 
lægges i kanterne af boldbanerne. Alternativt i skovbrynet, hvor 
en god del er uden for fortidsmindebeskyttelseslinjen. Vi foreslår 



 Side 2 af 2 

at forvaltningen kigger på brug af de nuværende pavilloner fra 
indskolingen ved Phillip de Langes Hus. 

 
I øvrigt undrer lokaludvalget sig over opsigelsen af Christianshavns 
Fritidshjem, Prinsessegade 15, og beder om en redegørelse om 
grunden til det. 
 
 
Med venlig hilsen 
 
 
Poul Cohrt, 
formand 
 
 



 

 

KØBENHAVNS KOMMUNE 

Børne- og Ungdomsborgmesteren 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Rådhuset 
1599 København V 
 
Telefon 
3366 2000 
 
Telefax 
3366 7038 
 
E-mail 
borgmester@buf.kk.dk 
 
EAN nummer 
5798009386182 
 
www.kk.dk 
 

Christianshavns Lokaludvalg 
v/formand Poul Cohrt 
Rådhusstræde 13 
1466 København K. 
 
 
 
Kære Poul Cohrt 
 
Tak for din henvendelse fra den 4. januar 2017 om dobbeltan-
vendelsen af Børnebyen i forbindelse med renoveringen af 
Christianshavns Skole.  
 
Lad mig først understrege, at jeg har stor forståelse for, at I som 
lokaludvalg, i lighed med forældrerådet ved Fritidscenter Indre By-
Christianshavn, er bekymrede for, hvordan den dobbelte brug af 
Børnebyen kan påvirke skole- og fritidsforhold for børn, forældre og 
medarbejdere.  
 
Vi vil i hele denne proces søge at sikre en konstruktiv dialog med alle 
berørte parter, så vi kan skabe den bedst mulige løsning i 
byggeprocessen. Vel vidende, at uanset hvilken løsning vi vælger, så 
vil det komme til at give gener af forskellig karakter.   
 
I dit brev fremhæver du særligt lokaludvalgets bekymring for 
dobbeltanvendelsen af lokalerne i Børnebyen, og der er ingen tvivl 
om, at dobbeltanvendelsen vil kræve en meget skarp planlægning af 
dagens aktiviteter, ligesom nogle aktiviteter vil komme til at foregå 
andre steder end i Børnebyen.  
 
Det har været et stort ønske fra skolens side at bevare skolen så samlet 
som muligt under byggeriet, men hvis vi kan finde andre gode 
løsninger, kan det måske opveje ulemperne ved at være fordelt flere 
steder.  
 
Lejemålet i Prinsessegade 15, for det tidligere Christianshavns 
Fritidshjem, som nu er en del af den samlede fritidsinstitution ved 
Christianshavns Skole, vil ikke kunne rumme en hel årgang og er bl.a. 
derfor valgt fra som genhusningsløsning. 
 
Forvaltningen vil derfor genoptage afsøgningen af lokalområdet og 
tage kontakt til relevante grundejere og udlejere i området, så vi er 
helt sikre på, at vi har afsøgt alle muligheder i lokalområdet, før vi 
udarbejder en endelig plan for genhusningen.  
 
En stor byggeproces - som den på Christianshavns Skole - har en 
række afledte konsekvenser i lokalområdet. Jeg er meget opmærksom 
på, hvor vigtigt det er, at vi får en konkret dialog om de muligheder og 
begrænsninger, der er i forbindelse med genhusningen af 
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Christianshavns Skole. Jeg har derfor bedt forvaltningen om at 
indkalde jer til et dialogmøde snarest muligt.   
 
Jeg håber, at dialogmødet kan danne basis for en fremtidig løsning, 
som alle kan acceptere.   
 
 
Med venlig hilsen 

 
Pia Allerslev 
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